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Beslutande ledamöter 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) (Ordförande) 
Roko Kursar (L) (Vice ordförande) 
Andréas Schönström (S) 
Sofia Hedén (S) 
Håkan Fäldt (M) 
Anton Sauer (C) 
Magnus Olsson (SD) 
Anders Olin (SD) 
Emma-Lina Johansson (V) 
Stefana Hoti (MP) 
Amani Loubani (S)  ersätter Mubarik Mohamed Abdirahman (S) 
John Eklöf (M)  ersätter Helena Nanne (M) (Andre vice ordförande) 
Tobias Petersson (V)  ersätter Anders Skans (V) 
 
Ej tjänstgörande ersättare 
Anders Rubin (S) 
Sanna Axelsson (S) 
Anders Nilsson (S) 
Farishta Sulaiman (M) 
Tony Rahm (M) 
Rickard Åhman Persson (SD) 
Anders Pripp (SD) 
Sadiye Altundal (V) 
Janne Grönholm (MP) 
Sara Wettergren 
 
Övriga närvarande 
Carina Nilsson (S) (Kommunfullmäktiges ordförande) 
Sedat Arif (S) (Kommunalråd) 
Andreas Norbrant (Stadsdirektör) 
Tomas Bärring (Chefsjurist) 
Pernilla Mesch (Sekreterare) 
Magdalena Bondeson (Sektionschef) 
Nicklas Sjöqvist (Presschef) 
Jonas Rosenkvist (Avdelningschef) 
Johanna Juhlin (HR-direktör) 
Per-Erik Ebbeståhl (Avdelningschef) 
Pamela Linqvist (Sekreterare) 
Anna Westerling (Ekonomidirektör) 
Ann Andersson (Budgetchef) 
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§ 116 Remiss från Utbildningsdepartementet - Allmänt fritidshem och fler 

elevers tillgång till utveckling, lärande och en meningsfull fritid 
(SOU 2022:61) 

STK-2023-280 
 
Sammanfattning 
Utbildningsdepartementet har gett Malmö stad möjlighet att yttra sig över utredningen om 
Allmänt fritidshem och fler barns tillgång till utveckling, lärande och en meningsfull fritid. Utredningen 
om en utökad rätt till fritidshem (U 2021:05) redovisar i betänkandet Allmänt fritidshem och 
fler barns tillgång till utveckling, lärande och en meningsfull fritid, SOU 2022:61 uppdraget att 
analysera och ta ställning till om rätten att delta i utbildning i fritidshem bör utökas till att 
omfatta fler elever. 
 
Det övergripande syftet med utredningens förslag har varit att ge fler elever möjlighet att 
stimuleras i sin utveckling och sitt lärande och bidra till en meningsfull fritid. I utredningen 
föreslås bland annat att en utökad rätt till fritidshem ska utformas som ett avgiftsfritt 
allmänt fritidshem för alla 6–9-åringar. Dessutom föreslås 6–12-åringar kunna erbjudas 
fritidshem eller öppen fritidsverksamhet eller mer tid i dessa två verksamheter mot 
bakgrund av barnets levnadsvillkor. 
 
Ändringarna i skollagen föreslås träda i kraft den 1 juli 2025. Hemkommunernas 
informationsskyldighet ska dock träda i kraft den 1 januari 2025. 
 
Grundskolenämnden och fritidsnämnden har yttrat sig över betänkandet och är i grunden 
positiva till förslagen. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till 
Utbildningsdepartementet. 

   

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
John Eklöf (M) yrkar att i yttrandet ska kommunstyrelsen ställa sig negativa till punkterna 
6.6, 6.7 och 7.2 i betänkandet. 
 
Anton Sauer (C) instämmer i John Eklöfs (M) yrkande. 
 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
  

Reservationer och särskilda yttranden 
Håkan Fäldt (M), John Eklöf (M) och Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet och 
avser lämna in en gemensam skriftlig reservation, bilaga 2. 
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Emma-Lina Johansson (V) och Tobias Petersson (V) avser lämna in ett särskilt yttrande, 
bilaga 3. 

Beslutet skickas till  
Utbildningsdepartementet 
Grundskolenämnden 
Fritidsnämnden 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230508 §217 med reservation från (M) 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230508 - remiss Allmänt fritidshem och fler elevers 

tillgång till utveckling, lärande och en meningsfull fritid 
• Förslag till yttrande 
• Remiss från Utbildningsdepartementet - Allmänt fritidshem och fler elevers tillgång 

till utveckling, lärande och en meningsfull fritid (SOU 2022:61) 
• Allmänt fritidshem och fler elevers tillgång till utveckling, lärande och en 

meningsfull fritid (SOU 2022:61) 
• Grundskolenämnden beslut 230426 § 56 med Reservation (M) och Särskilt yttrande 

(V) 
• Remissvar från grundskolenämnden 
• Fritidsförvaltningen delegationsbeslut 230405 
• Remissvar från fritidsnämnden 
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Bilaga 2
Reservation   

 

Kommunstyrelsen 2023-05-23 
Ärende 4. Remiss från Utbildningsdepartementet - 
Allmänt fritidshem och fler elevers tillgång till 
utveckling, lärande och en meningsfull fritid (SOU 
2022:61) 
Moderaterna yrkade på ändringar i framlagt förslag till yttrande med syfte att 
kommunstyrelsen skulle ställa sig negativa till de delar som berör allmänt fritidshem (punk 
6.6, 6.7, 7.2 i utredningen). Fritidshemsverksamheten har genomgått flertalet stora 
förändringar under de senaste 10 åren. Från att ha varit en avlastning efter skoltid för de 
elever vars föräldrar förvärvsarbetar, till att numera utgöra en förlängning av skolans 
verksamhet med en egen läroplan. Fritidshemmet är numera en verksamhet som kan 
beskrivas som en ”skola-efter-skolan”. Moderaterna ställer sig givetvis oss positiva till att 
fritidshemmet numera har en egen läroplan. 

Det skapar förutsättningar att skapa nytta under den tid som eleverna befinner sig i 
fritidshemmet. Däremot är vi kritiska till de förändringar som nu föreslås i utredningen var 
förslag syftar till att alla barn ske ges möjlighet till en fritidshemsplacering. Skollagen är idag 
mycket tydlig med att elevens föräldrar måste förvärvsarbeta eller studera för eleven ska 
kunna beredas plats inom ramen för fridshem. I undantagsfall kan en fritidshemsplacering 
godkännas om eleven har ett eget behov på grund av familjens situation i övrigt. Dessutom 
är fritidshemmet delfinansierat via fridtidshemsavgifter som vårdnadshavarna betalar 
eftersom utgångpunkten är att föräldrarna har en förvärvsinkomst. 

Förslaget om allmänt fritidshem är i grunden en mycket kostsam förändring. För 
grundskoleförvaltningen i Malmö skulle förändringen innebära 154 miljoner kronor årligen för 
F-4. Staten har i dagsläget inte aviserat att de kommer kompensera kommunerna för dessa 
kostnader. Därutöver finns det stora frågetecken kring för vad som händer med 
fritidshemsavgifterna för de vårdnadshavare som inte har råd att betala med anledning av att 
de saknar förvärvsinkomst. 

Moderaterna ser helst att eleverna tillbringar mer tid i skolan och mindre tid i fritidshemmet. 
Därför menar vi att de resurser som krävs för att finanseria allmänt fritidshem i stället borde 
gå till att finansiera utbildningsverksamheten. Därutöver menar vi att det finns principiella 
skäl att avstyrka förslaget om allmänt fritidshem eftersom tanken om att inkorporera alla barn 
i offentligt driven fritidsverksamhet i grunden är fel. Det är inte samhällets uppgift. Om syftet 
är att fler barn ska kunna ges rätt till en plats inom ramen för fritidshemsverksamheten, så 
finns det en rad betydligt mer effektivare åtgärder att tillgå. Den främsta åtgärden är den som 
syftar till att få fler i arbete eller annan heltidssysselsättning.  

Eftersom vi inte fick gehör för våra yrkanden så reserverar vi oss till förmån för eget förslag. 
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Bilaga 2
Reservation   

 

 

 

Håkan Fäldt (M) John Eklöf (M) Anton Sauer (C) 

 

Med instämmande av 

 

Farishta Sulaiman (M) Tony Rahm (M)  
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Vänsterpartiet

Särskilt yttrande
Kommunstyrelsen 2023-05-17: Ärende 4. Remiss från Utbildningsdepartementet - Allmänt
fritidshem och fler elevers tillgång till utveckling, lärande och enmeningsfull fritid (SOU 2022:61)

Vi ställer oss bakom förslaget till yttrande och är positiva till allmänt fritidshem
och de delmål som pekas ut i remissen. Att fler barn får tillgång till fritids är
centralt och viktigt ur många aspekter.

Barns uppväxtvillkor ser väldigt olika ut ochmånga barn som är i behov av fritids
får inte ta del av fritids idag. Det är därför viktigt att detta genomförs för att
trygga fler barns uppväxtvillkor, en tydlig jämlikhetsreform som bör prioriteras.

Vi delar också uppfattningen att kostnaden för allmänt fritidshem bör
kompenseras från statligt håll men vill samtidigt poängtera: anledningen till att
allmänt fritidshem vore svårgenomförbart praktiskt idag är en del i problemet
medminskade resurser till skolan och fritids från både statlig och lokal nivå.
Nedskärningar drabbar både fritidsverksamhet samt förskole- och
skolverksamhet hårt idag, beroende både på regeringens bristande
resursfördelning till kommunerna, men ocksåmed de politiska val styrande gör i
budget på lokal nivå. Fritidshemmen och skolan är i skriande behov avmer
resurser, det behöver finansieras från såväl statligt som kommunalt håll.

Malmö 2023-05-17

Emma-Lina Johansson (V) Tobias Petersson (V)

Med instämmande av

Sadiye Altundal (V)

Bilaga 3
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